
Zápisnica z 17. plánovaného Obecného zastupiteľstva obce 

Veľké Uherce zo dňa 27.06.2013 

 

Prítomní/ý: podľa prezenčnej listiny: 6 poslanci  

Ospravedlnení/ý: p. Kundlák, Ing. Chalupová, p. Toth 

Program: 

1. Otvorenie zasadnutia. 

2. Voľba zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie. 

3. Správa o plnení uznesení zo 16. plánovaného OZ, ktoré sa konalo dňa 26.04.2013. 

4. Správa o činnosti obecnej rady zo dňa 20.6.2013. 

5. Protest prokurátora k VZN č. 3/2012 o niektorých podmienkach držania psov. 

6. Informatívna správa o príprave Dňa medzihoria, ktoré bude uskutočnené dňa 29. 06. 2013 

7. Informácia o prijatých bezpečnostných opatreniach počas letných mesiacov.  

8. Prerokovanie došlých žiadostí a materiálov. 

9.  Interpelácia poslancov OZ. 

10. Diskusia. 

11. Schválenie uznesenia – ukončenie. 

 

1. Otvorenie 

Starosta obce, Ing. Milan Toma privítal prítomných poslancov, hlavného kontrolóra obce,  

prítomných občanov a otvoril 17. plánované zasadnutie OZ. Starosta obce Ing. Milan Toma 

oboznámil prítomných s programom zasadnutia. Všetkých 6. prítomných poslancov súhlasilo s 

programom, proti bolo 0 poslancov, zdržalo sa 0 poslancov. 

 

2. Voľba zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie 

Za zapisovateľa zápisnice zo zasadnutia OZ určil starosta obce p. Mgr. Zuzanu Kristovú. Za 

overovateľov zápisnice navrhol p. Plandoru, a pána  Lacu, ktorí boli poslancami schválení. Starosta 

obce sa vyjadril k materiálom, ktoré obdržali poslanci dotýkajúcich sa programu dnešného OZ. Za 



členov komisie pre spracovanie uznesenia zo 17. zasadnutia OZ starosta navrhol: Predseda – p. 

Rybanský, členovia – p.  Vlčko, p. Kmeť. Navrhovaní boli OZ schválení.  

3. Správa o plnení uznesení z posledného 16. plánovaného zasadnutia OZ obce Veľké Uherce, 

ktoré sa konalo dňa 26. apríla 2013. 

Starosta obce vyzval hlavnú kontrolórku obce aby podala správu o plnení uznesenia zo 16. 

plánovaného OZ. Na tomto zasadnutí sa prijalo uznesenie, ktoré nás zaväzovalo k plneniu 2 úloh. 

Príloha č. 1 

Starosta doplnil termín stretnutia občanov v časti u Fatinov, povedal, že OÚ poskytol všetky 

podklady, a tiež výsledky konania RÚVZ. Je potrebné však doriešiť správcu vodovodu, 

/zodpovedný človek/. Pán Toma Róbert si buduje domovú čističku odpadových vôd.   

Preverili sa ističe, zistil sa jeden nedostatok : železničná stanica, evidovaný je 63 vatový istič, bola 

vyhovená revízna správa na základe tohto bude zmenený istič a upravená fakturácia. Pán Kováč sa 

domáhal zmeny ističa u Fatinov,tam je vymenený istič vo vodárni a sá sa preveriť istič na verejnom 

osvetlení.  

4. Správa o činnosti Obecnej rady zo dňa 20.06.2013. 

Starosta obce podal správu z OR, zo dňa 20. 06. 2013 - prečítal zápisnicu  Príloha č. 2 

Nikto z poslancov nemal pripomienky k správe. 

5.Protest prokurátora k VZN č. 3/2012 o niektorých podmienkach držania psov.  

Prokurátorka vyčlenila niektoré body a state ktoré treba odstrániť zo VZN. Obec musela protest 

prokurátora prijať, podľa pripomienok prokurátorky sa spracovalo nové VZN. Všetci poslanci 

súhlasili s novým VZN. 

 

6.Informatívna správa o príprave Dňa medzihoria, ktoré bude uskutočnené dňa 29. 06. 2013 

Plagáty sú vyvesené, program začína o 9.30 pešou túrou po náučnom chodníku – zodpovedný –pán 

Čmiko. O 10.00 bude futbalový turnaj na mini ihrisku – 6 družstiev do 2 skupín, hrá sa 2x 10 

minút- zodpovedaný Peter Gubka.  O 10.30  cyklotúra – zodpovedný Bartolen Jozef .Ukončenie 

športových aktivít do 14.00. O 14.15 je slávnostné otvorenie, potom nasleduje kultúrny 

program,kde budú vystupovať súbory z obcí, najskôr z Veľkých Uheriec, potom ostatné – do 17.00. 

O 17.15 – súťaž v preťahovaní lanom do  18.00. O 18.00 hodine vystúpi speváčka Helena 

Vrtichová v hodinovom programe, o 19.00 bude vyhodnotenie športových aktivít a odovzdanie 

diplomov a pohárov, od 20.00 hod.do 4.00 hodiny bude tanečná zábava  so skupinou Amadeo.   



Občerstvenie – 5 kotlov gulášu, pečené pstruhy a pečené klobásy, pivo, alko, nealko, trampolína 

maľovanie na tvár, skákací hrad,kolotoče. Zdravotnícka a poriadková služba bude zabezpečená. 

Pripomienku mal pán Rybanský, ktorý žiadal zabezpečiť dohľad nad trampolínou. 

 

7.Informácia o prijatých bezpečnostných opatreniach počas letných mesiacov.  

Poslancom boli doručené požiarno-bezpečnostné opatrenia – plán, OÚ bude spolupracovať 

s predsedom DHZ, aby opatrenia boli dodržané. Príloha č.3 

 

8.Prerokovanie došlých žiadostí a materiálov. 

Vladimír Petráni- chata na Poždole, žiadosť o prenájom parcely pre parkovanie auta, stavebná 

komisia odporúča vyjadrenie suseda, vyjadrenie zatiaľ nemáme, po doložení sa OÚ bude žiadosťou 

zaoberať. 

Štefan Maťašeje – odpredaj pozemku za 2€ za m2. Poslanci odsúhlasili predaj uvedeného pozemku. 

Žiadosť slečny Janky Kováčovej – odkúpenie pozemku, v areáli Larfu 56m2, na rozšírenie 

stavebnej parcely. Poslanci súhlasili s odpredajom – vyhovoriť GP, znalecký posudok, vyhlásiť 

treba verejnú súťaž.   

Odkúpenie pozemku pri pánovi: Hrčka, Seidl, Repa. Od Antona Repu 85 m2, 105m2 od pána 

Seidla, 74m2 od pána Hrčka. Spolu 264 m. Poslanci odsúhlasili nákup pozemku.  

Pán Laco doporučuje jednať s majiteľmi. Poslanci schválili nákup pozemkov za 2€ za m2.  

Diskusný príspevok pána Ing. Hrčku – zaoberá sa výstavbou prístupovej cesty, až po pána Kňaze, 

most bol už predmetom rôznych diskusií. Pán Vlčko – mal by prísť na rokovanie pán Kňaze. 

V stavebnom povolení bolo napísané že si vybuduje prístupovú cestu sám.  

 

9.Interpelácia poslancov 

Pán Vlčko – značka na stanici, požiadavka trvá už rok. Z druhej strany od Skýcova nie je zákazová 

značka. Nitriansky kraj nechce pristúpiť k tomu aby bol zákaz vjazdu. Je potrebné prekopať 

a vyčistiť odpadový kanál pri ťažbe dreva pri Kardináli. Zaujímal sa o značku od škôlky pri ihrisku, 

daj prednosť v jazde, taktiež sa zaujímal o sľúbené spomaľovače pri škôlke. 

Pán Laco – tiež sa zaujímal o spomaľovače pri škôlke, povedal, že v obci je málo lavičiek, pýtal sa 

na odtiahnutý panel pri priehrade.  

Starosta: lavičky sa dajú pri zvoničku.  Panel patrí do správy povodia Váhu,po ukončení prác 

(pokládka elektrického kábla) sa panel znova zatiahne. 

Pán Kmeť – v mene všetkých hasičov poďakovanie za realizáciu osláv 140. Výročia DHZ 

Pred 2 mesiacmi sme urgovali cesty, kedy sa začnú opravovať.  



Starosta: Začali sa opravy po obci. Pri sýpke – výber dodávateľa, cesty sa postupne upravujú.  

Zaradiť na budúci rok do rozpočtu cestu pri potoku po pomník. 

Pani Kristová – odtokový kanál za Lôhom. Odtokový kanál pri stánku, chýba poklop na 

vodovodnej šachte. Starosta: Ľudia sa sami podieľajú na znečisťovaní. Poklop osadia, kanál pri pani 

Kováčovej je v pláne tento rok.. 

Pán Plandora - zarastený potok od Kolačna. Starosta navrhol zavolať povodie Váhu.  

Pán Rybanský – požadoval urýchlené opravenie ciest, nakoľko už 2 roky OÚ sľúbil opravu cesty. 

Starosta obce povedal, že cesty sa postupne opravujú. 

 

 

10.Diskusia. 

Pani Bezáková – býva v  poslednom dome pri ulici pod priehradou, z dôvodu že autá parkujú na 

ceste,  má obmedzený prístup na svoj pozemok. Žiada dať tabuľu zákaz parkovania.  

 

Pani Kováčová – pred dvoma mesiacmi, mala niekoľko požiadaviek, pýta sa ako sa rieši situácia s 

občanom poľskej národnosti, Minárikovci mu vyhádzali veci do záhrady a zavolal policajtov. Pani 

Kováčová má dojem že ho OÚ zastáva.  

Pýta sa na pohľadnice Veľkých Uheriec, vodu pred stánkom, cintorín - problém s vodou, značka 

pred stánkom padá – treba ju dať do poriadku. Požaduje vyvesiť zápisnicu z OZ vo vitríne v dolnej 

časti obce pri Jednote. Zápisnicu je potrebné dlhšie nechať vyvesenú. Pani Kováčová mala 

námietky k zápisnici, že ona nepovedala, že ľudia z bytoviek tam vynášajú neporiadok.  

Starosta: Občana poľskej národnosti sme predvolali na OcÚ, prišiel s krikom, obec nemá 

prostriedky a zákonné náležitosti aby mu zabránila zdržiavať sa v obci.Jeho zdržiavanie sa 

v cudzom obydlí je záležitosť,ktorú si musia riešiť vlastníci obydlia.  

Situáciu na cintoríne riešil s pánom farárom, ten nesúhlasil s požadovaným riešením, z dôvodu že 

cez zimu sa tam bude vytvárať klzisko. Starosta sa vyjadril že záležitosť bude ďalej riešiť s pánom 

farárom,nebude to lacná záležitosť, nakoľko treba riešiť dva oporné múriky. Zápisnice budú 

zverejňované aj vo vitríne pri Jednote. Poveril pána Bartolena zistiť vlastníkov pozemkov, kde sa 

nachádza neporiadok.  

Pán Hrčka sa vyjadril k problému a neporiadku pri bytovkách - nakoľko zhromažďovali 

neporiadok majitelia tohto objektu do šopy, tieto šopy potom spadli, a až následne tam začali ľudia 

zhromažďovať neporiadok.   

Pán Hrčka sa vyjadril, že cesta tam náleží, povedal že sa menia rozhodnutia, občanom sa nepáči 

spôsob rokovania. Miesto, kde stojí ich dom bolo kedysi smetisko, jeho otec to zveľadil, a navrhuje 



aby sa z tejto časti stala pekná časť obce, aby rukou prispeli aj občania. Pán Hrčka komentoval 

slova pána  Kňaze, ktorý povedal, že sa teší z miesta kde stavia, že to bude najkrajšia časť obce. 

Načo sa robila celá paráda v dedine, keď za KD je veľký neporiadok, patrí tam výsadba, a požaduje 

prepojiť cestu. Cesta počas nepriaznivého počasia je nezjazdná. Ruiny na kompostovisku sa dajú 

použiť ako podklad na výstavbu tejto cesty pri pánovi Hrčkovi, ale musia tam byť k dispozícií 

nejaké obrubníky. Je mu trápne pýtať od OÚ nejakých 300 €.  

Pán Rybanský sa vyjadril na kritiku od pána Hrčku  a povedal: že má svoj názor a nemieni ho 

meniť, keď sa opravia tie rozbité cesty, tak až potom môže OÚ uvažovať  nových investíciách.    

Poslanci nemenia svoje rozhodnutie ohľadom cesty a mostu, ktoré odsúhlasili na predchádzajúcich 

obecných zastupiteľstvách.   

Pán Kováč – či pôjde štátna cesta do výstavby, alebo nie? Voodovod  vedľa cesty praská, voda 

tečie pod domy. Ak sa bude niečo opravovať požaduje pán Kováč, aby bol zúčastnení na rokovaní 

pri plánovaní opráv. Pýta sa, či kosenie pred domom je povinné? Upozornil, že štrk ktorým sa 

posýpa cesta mu znehodnocuje trávnik.Oprava cesty je naplánovaná na rok 2014.V zmysle prijatého 

VZN je občan povinný udržiavať zeleň aj pred rodinným domom. 

Pán Knajbel – vysprávky ciest, nie je spokojný s prácami pri opravách cesty, cesta pri jeho dome, 

jamy mali najskôr vyčistiť, obec to má kontrolovať, ako je to kvalitne spravené. Keď sa robila cesta, 

starosta vtedy prisľúbil skontrolovať odtok pred kamenným mostom, pri pošte bol na starej ceste 

odtokový kanál, most sa znehodnocuje, lebo koroduje v dôsledku zlého odtoku povrchovej vody. 

Kde,a u koho opravovalo auto za 560 €, koľko zastávok SAD, sa realizovalo v rámci projektu 

revitalizácie, kde je tretia zastávka. Zápis z kontroly-  pracovníci TSK - rekonštrukcia SAD 

zastávky v počte 3 kusy: za čo sme vlastne platili, keď zastávky sú len dve. Kde sa nachádza tabuľa 

ktorá stále 300 € - z projektu revitalizácie - je to trestný čin. Koľko občanov má naša obec, ku dňu 

zvýšenia platu.  Či obec skutočne prekročila nad 2000 a či všetci majú  trvalý pobyt oprávnený. Pri 

laickom sčítaní občanov, ktoré pán Knajbel uskutočnil s niektorými občanmi -  podľa domov, 

vrátane železničnej stanice osád, pri zohľadnení úmrtnosti, novonarodených, odsťahovaných, 

vrátane občanov v sociálnych zariadeniach, dlhodobo prechodný pobyt, sa domnieva, že obec 

nemala k 1.5.2013 počet obyvateľov na 2000€, preto plat je neoprávnený. Žiada hlavného 

kontrolóra obce, aby sa zaoberal skutočnosťami, napríklad ako niektorí občania nadobudli trvalý 

pobyt. Z hľadiska hospodárenia obce sa pán Knajbel pýta, či nám nejaký subjekt niečo nedlhuje. 

Poukázal na neoprávnené výdavky, s ktorými nikoho starosta neoboznámil – výsledky z materiálu, 

z kontroly, poukazuje na kontrolu na OÚ, fontána – prekročenie celkového objemu. Poukázal na 

zvýšenie výdavkov na elektriku o takmer v prepočte 125.000 SK. Prečo sa predseda finančnej 

komisie a audítor, hlavný kontrolór obce nezaoberá čerpaním finančných prostriedkov. Žiada 



poslancov, finančnú komisiu a hlavnú kontrolórku aby sa týmto zaoberala. Žiada o preplatenie 

pokuty 500€, ktorú dostala obec za nepredloženie projektovej dokumentácie súťažných podkladov. 

Nie je spokojný s výškou odmeny za projektovú dokumentáciu, poukázal na prekračovanie 

nákladovosti.  

Starosta: vysprávky sa kontrolujú, vývod vody pred mostom – tento problém bol riešený TSK a bol 

daný prísľub dodania odtokového žľabu.Nakoľko sa tak nestalo, obec kúpila profil a bude sa 

realizovať.  Oprava osobného auta sa nevykonávala – starosta zistí o aké auto ide, budú doklady 

predložené k nahliadnutiu. Tabula pri revitalizácií obce – vo veľkosti 2x1m  musí stáť počas 

realizácie stavby, podľa smernice EU, tabuľa sa dala dole, a je nahradená malou tabuľou – OÚ 

nemusí nechávať veľkú tabuľu. Plat starostu: základný plat je stanovený v hranici od 1000 - 3000 

obyvateľov a v tejto hranici sa obec nachádzala aj pri schvaľovaní platu. Revitalizácia: 500€ pokuta 

– pokuta bola udelená za nepredloženie projektovej dokumentácie. Projektová dokumentácia nebola 

menená a tak ako bola vyhotovená bola realizovaná. Neoprávnené výdavky: Zárubne mali byť 90-

tky, museli sa tam však dať 70 – tky, inak by sa nedali otvoriť dvere - tak túto zmenu nám dali 

k náhrade, o 2 stĺpy boli osadené menej z dôvodu prístupu do dvorov. Starosta povedal, že pri 

kontrolách audítorom si  sám audítor  vyberá doklady náhodnenie je v jeho silách zkontrolovať 

všetky doklady.Odmena za projrktovú dokumentáciu a stavebný dozor bola vysúťažená a bola 

predmetom úhrady z EÚ.  

Pán Maťašeje – už urgoval na OZ parkovanie áut v obci, zatiaľ sa nič nevyriešilo, vzhľadom na 

situáciu cez zimné mesiace a potrebu odhŕňania snehu. Hlavná cesta bola zdrenážovaná do starej 

kanalizácie, pri každej novej prípojke vyráža voda. Posledná prípojka pri Krauterov je potrebné 

pretláčať odpad každý mesiac. 

Starosta: na hlavnej ceste sa realizovala nová len kanalizácia na splaškové vody, ale nie na dažďovú 

kanalizáciu, ak občania vedeli o starej kanalizácií – drenážnych rúrach, ktorá nebola podložená 

žiadnou dokumentáciou, mali informovať OÚ o tejto situácií a  bolo treba ohlásiť tento problém. 

O probléme pri Krauterov OÚ vie,vodárne a kanalizácie tam zabezpečujú pretláčanie potrubia,ktoré 

sa tam upcháva z dôvodu slabého spádu.Problém parkovania aút sa postupne bude riešiť 

osadzovaním tabúľ so zákazom státia.  

 

11.Schválenie uznesenia – ukončenie. 



Nakoľko nebolo ďalších diskusných príspevkov, starosta ukončil diskusiu a vyzval predsedu 

návrhovej komisie p. Rybanského Maroša aby predniesol návrh uznesenia zo 17. plánovaného 

zasadnutia OZ. Príloha č. 4. Starosta po prečítaní vyzval poslancov na doplnenie uznesenia. Nikto 

nemal námietky, prítomných bolo 6 poslancov, ktorí uznesenie schválili nasledovne: 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 

Kontrolu uznesenia z OZ č. 16/2013, za hlasovalo 6 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0 poslancov. 

Správu o činnosti  OR zo dňa 20.06. 2013, za hlasovalo 6 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0 

poslancov. 

Vyhovuje sa protestu prokurátora sp. Zn. PD 30/13-5 zo dňa 31.05.2013, za hlasovalo 6 poslancov, 

proti 0, zdržalo sa 0 poslancov. 

Schvaľuje Návrh VZN 2/2013 o niektorých podmienkach držania psov, za hlasovalo 6 poslancov, 

proti 0, zdržalo sa 0 poslancov. 

Schvaľuje odpredaj pozemku p.č.750/2  o výmere 15m2 s osobitným zreteľom – Maťašeje Štefan  , 

za hlasovalo 6 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0 poslancov. 

Súhlasí s odkúpením pozemkov obcou od p. Repa, p.  Seidla a  p. Hrčku, za hlasovalo 6 poslancov, 

proti 0, zdržalo sa 0 poslancov. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie: 

Informatívnu správu o príprave Dňa medzihoria. 

Informáciu o prijatých bezpečnostných opatreniach počas letných mesiacov.   

 

Starosta na záver poďakoval poslancom, obecnému kontrolórovi, prítomným občanom za účasť na 

zasadnutí a zasadnutie OZ ukončil. 

Veľké Uherce,  27. 06. 2013 

Zapísala: Mgr. Zuzana Kristová 

Ing. Milan Toma 

   starosta obce 

Overovatelia zápisnice: 

Plandora Anton    

Laco Anton 


